
Kultur- og Fritidsudvalget
Tirsdag den 28. maj 2024 - kl. 13:00
Mødecenter C, Lokale 32 på Ballerup Rådhus

Deltagere

Charlotte Holtermann (A) - Deltog
Simon Knudstrup (F) - Deltog
Karsten Kriegel (C) - Deltog
Jette Meinertz (O) - Deltog
Anja Holtze (A) - Deltog
Özcan Kizilkaya (A) - Deltog
Elisabeth Gadegaard Wolstrup (direktør) - Deltog
deltog under pkt. 1 og 2
Per Kensø (centerchef for Skoler
Institutioner og Kultur) - Deltog
Marie Louise Refsgaard (direktør) - Deltog
Morten Rus Hatorp (kulturchef) - Deltog

Afbud/Fraværende

Sandra Marsenic (A) - Afbud
Erling Andersen (A) - Afbud
Michael Jensen (O) - Afbud

Punkt 1 Meddelelser

Beskrivelse
Udvalgsformand Charlotte Holtermann (A) har oplyst, at hun holder ferie i1.
perioden fra mandag den 1. til onsdag den 31. juli 2024.

Næstformand Sandra Marsenic (A) varetager formandens opgaver i perioden. 



 
Revisionsberetning for regnskabsåret 20232.

Kommunens revisor, BDO, har udarbejdet revisionsberetning for årsregnskabet 2023.
Revisionsberetningen indeholder ikke bemærkninger på Kultur- og
Fritidsudvalgets område. Revisionsberetningen vil blive forelagt Økonomiudvalget og
Kommunalbestyrelsen i forbindelse med andenbehandlingen af Ballerup Kommunes
årsregnskab for 2023. 

3. Administrationen orienterede om, at folkeoplysningsudvalget deltager i Kultur- og
Fritidsudvalgets møde d.d. kl. 15-16.

4. Administrationen orienterede mundtligt status på Tapetens tagrenovering. 

Bilag: 2 bilag, heraf 2 anbefales

Beslutning

Taget til efterretning.

Jette Meinertz (O) gjorde ved starten af mødet indsigelse mod at optage
dagsordenspunkt nummer 2 på dagsorden med følgende begrundelse:

Dansk Folkeparti mener ikke at punkt 2 'Status på kapacitetsanalyse - klubber', er
retvisende, da der er tale om to budgetpunkter fra budget 2024 punkt 3.44 og 3.5. 

DF mener ikke, at administrationen uden foregående aftale med budgetparterne kan
udskyde aftalepunkter i den politiske aftale. Dansk Folkeparti er ikke enig i sagens
konklusion og vil have begge budgetaftalepunkter gennemført.

Simon Knudstrup (F) støtter DFs indsigelse.

Punkt 2 Status på kapacitetsanalyse - klubber

Tidligere behandling



Budgetaftale 2024

Indhold

Sammendrag

Kultur- og Fritidsudvalget orienteres i denne sag om status på arbejdet med
afdækning af kapacitet på klubområdet. Den senest godkendte befolkningsprognose
(Økonomuidvalget den 12. marts 2024) nedjusterer markant forventningerne til
stigningen i antallet af børn og unge over de kommende ti år. På den
baggrund anbefaler administrationen at udskyde en nærmere undersøgelse
af klubbernes bygningsmæssige tilstand og kapacitetsbehov. Administrationen
henviser til sagen på Børne- og Skoleudvalgets dagsorden, hvor der forelægges en 10-
årig analyse af behov- og kapacitet på skole og BFO i de fem distrikter. 

Baggrund

Ballerup Kommunes Vision 2029 og Børne- og Ungepolitikken sætter retning for
fastholdelse af Ballerup som en stærk uddannelsesby og den fortsatte udvikling af
pædagogiske læringsmiljøer med stærke fællesskaber for alle. Kommunalbestyrelsen
har, som en del af budgetaftalen for 2024, besluttet, at der skal udarbejdes en
undersøgelse af klubbernes bygningsmæssige tilstand og kapacitetsbehov. Det er en
politisk prioritering, at unge i Ballerup Kommune har et attraktivt klubtilbud. Derfor
skal der, også som en del af budgetaftalen gennemføres en undersøgelse af hvilke
behov, de ældste i klubmålgruppen har i forhold til åbningstid og af ønsker til
aktiviteter og fysisk indretning” (jf. Budgetaftale 2024 pkt 3.5.)

 

Sagsfremstilling

Flere ønsker at bosætte sig i Ballerup Kommune og en hel ny bydel er på vej i
Kildedal. Den seneste befolkningsprognose (godkendt af Økonomiudvalget 12. marts
2024) viser dog en langt mere afdæmpet vækst i antallet af børn og unge under 16 år
i Ballerup Kommune frem mod 2034/35. Med de forudsætninger, der er lagt til grund i
den godkendte befolkningsprognose ventes målgruppen for fritidsklubberne at være
stort set uændret frem mod skoleåret 2029/30. Antallet af Ballerupbørn/unge i
målgruppen for ungdomsklub (plus 14 år) falder frem mod skoleåret 2029/30. Parallelt
med vurderingen af behovet for klubtilbud over en ti-årig periode pågår der et
forberedende arbejde med tilrettelægge undersøgelsen af klubbernes
bygningsmæssige tilstand og kapacitet. 

Status på klubområdet er, at behovet for klubtilbud umiddelbart kan imødekommes
frem mod 2030. De steder, hvor der opleves pres på kapaciteten arbejdes der med
konkrete løsninger.



I lyset af behovsanalysen - med en langsommere og mere afdæmpet udvikling i
målgruppen for klubber - samt de mange opgaver på ejendomsområdet vil Center for
Skoler, Institutioner og Kultur dele analysen i to faser, så første del af
analysen påbegyndes i efteråret 2024 og omhandler behov for attraktive klubtilbud,
åbningstid og aktiviteter for de ældste i klubmålgruppen. Anden del af analysen
venter til 2025, hvor Center for Skoler, Institutioner og Kultur og Center for
Ejendomme gennemfører en egentlig kortlægning og undersøgelse af klubbernes
bygningsmæssige tilstand og det tilhørende kapacitetsbehov.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Der er ingen økonomiske konsekvenser som følge af sagen

Bilag

3 bilag, heraf 0 anbefales

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur og Center for Ejendomme indstiller, at: 

Orienteringen tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning.

Punkt 3 Status på handleplaner for musikstrategi

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 9. januar 2024 Punkt 7



Indhold

Sammendrag

Status på arbejdet med Ballerup Kommunes Musikstrategi gives med udgangspunkt i
handleplanerne, der er gældende for 2024-2025.

Det indstilles, at status på arbejdet med musikstrategien tages til efterretning.

Baggrund

Ballerup Kommunes Musikstrategi har været til høring og blevet kvalificeret af en bred
repræsentantskare fra musiklivet i Ballerup Kommune samt interessenter fra skoler,
daginstitutioner og sundhedsområdet m.fl. Den har endvidere været til høring i
relevante fagudvalg og blev godkendt af Kultur- og Fritidsudvalget den 3. maj 2023.

Handleplanerne for musikstrategien er udarbejdet af arbejdsgruppen bag
musikstrategien og er gældende for 2024-2025. Handleplanerne blev fremlagt for
Kultur- og Fritidsudvalget den 9. januar 2024.

Sagsfremstilling

Ballerup Kommunes administration og kulturinstitutioner arbejder målrettet med at
forløse ambitionerne i musikstrategien. Dette sker blandt andet med udgangspunkt i
handleplanerne for musikstrategien, der er gældende for 2024-2025.

Status på dette arbejde er, at det foregår planmæssigt. Flere af indsatserne, der
fremgik af handleplanerne, var allerede enten iværksat eller på vippen til at blive
iværksat, da handleplanerne blev fremlagt for Kultur- og Fritidsudvalget i januar 2024.
Derfor er en række indsatser allerede godt i gang. Hermed et par eksempler:

Udvikling af et kompetenceudviklingsforløb i musik for pædagoger i dagtilbud.
Sikre og præsentere skolekoncerter for alle skolerne via ”Levende musik i
skolen”.
Sikre et udbud på ca. 10 gratis rytmikforløb til dagtilbud hvert år.
Styrke folkeskolernes musikmiljø og understøtte deres arbejde med en
undersøgende undervisning gennem projektet ”Sjov med Musmatik”.
Drift og udvikling af Musiklærernetværket til styrkelse af samarbejde,
videndeling og fagligt kompetenceløft indenfor musikfaget.
Gennemførsel og udvikling af Mere Monitor.



Herudover voksede der en række idéer og tiltag ud af musikstrategi-arbejdet. Hermed
eksempler på udviklingsindsatser fra handleplanerne, der er påbegyndt i det første
halvår af 2024:

Et pilotprojekt med morgensang/fællessang med fokus på sund brug af krop og
stemme for borgere i erhvervstræning, jobafklaringsforløb og lignende.
Inddragelse af unge i arbejdet med at udvikle Baltoppen LIVEs Biosal 2 til en
musikfacilitet.
Udarbejdelse af en strategi for Harrestrup Ådal, der inkluderer afprøvning af
større musikevents i området.
Udvikling og lancering af Børnehusenes musikdag.
Igangsætte en undersøgelse af hvordan Måløvhøj Skole bliver musikprofilskole.

 

I introduktionen til handleplanerne for musikstrategien blev der beskrevet fem forslag
til mulige handlinger, som ikke kan løftes inden for den eksisterende økonomi.
Handlingerne er udarbejdet af kulturinstitutionerne og administrationen på baggrund
af arbejdet med musikstrategien og høringsmødet, hvor blandt andet en række
repræsentanter fra musiklivet deltog. Disse handlinger er blot eksempler på, hvilke
tiltag administrationen og kulturinstitutionerne kunne iværksætte, hvis arbejdet med
musikstrategien tilføres midler.  Arbejdsgruppen for musikstrategien har arbejdet
videre med disse handlinger i forhold til at uddybe finansieringsbehovet (se bilag). 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

2 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at



Status på arbejdet med Musikstrategien tages til efterretning.1.

Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 4 Gebyrfri biblioteker i Ballerup Kommune

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 9. april 2024 Punkt 9

Indhold

Sammendrag

Det foreslås, at Kultur- og Fritidsudvalget drøfter muligheden for, at der indføres
gebyrfrie biblioteker i Ballerup Kommune i en forsøgsperiode på 12 måneder,
hvorefter erfaringer med forsøgsperioden fremlægges for udvalget. Hvis det
nuværende serviceniveau skal fastholdes, skal Ballerup Bibliotekerne kompenseres
for tab af indtægter for gebyrer, som i 2023 udgjorde 548.166 kr. Finansieringen af et
evt. forsøg med gebyrfrit bibliotek oversendes til forhandlingerne om budget 2025.

Baggrund

SF foreslår, at Ballerup Kommune indfører gebyrfri biblioteker, i første omgang for en
etårig periode, hvorefter Kultur- og Fritidsudvalget evaluerer ordningen. Evalueringen
skal indeholde data på udviklingen i antallet af udlån, antallet af brugere, der har lånt
samt hvad bibliotekerne har oplevet af fordele/udfordringer ved ordningen.

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på møde den 9. april 2024, at administrationen
behandler sagen administrativt og fremlægger sag til politisk godkendelse. Det
indskrives i sagen, hvilke sanktionsmuligheder der kan være, så der ikke sker
misbrug, og at der er tale om en forsøgsordning. Sagen fremlægges inden
sommerferien. 

Sagsfremstilling

Ballerup Bibliotekerne har været i dialog med Glostrup Kommune om deres erfaringer
med gebyrfrie biblioteker. Erfaringerne fra Glostrup Bibliotek er, at den gebyrfrie



ordning medførte et større udlån, at flere børnefamilier og andre typer af brugere, der
normalt ikke benytter biblioteket, benyttede det. Det gælder særligt børn og unge, der
læser mindre og dårligere. Glostrup Bibliotek fremhæver desuden, at biblioteket ikke
længere har samtaler med borgerne om, hvorfor de har afleveret for sent, hvor meget
de skylder osv. Ballerup Bibliotekerne har også en del samtaler med frustrerede
lånere, som skal betale gebyrer, og dermed kan få en dårlig oplevelse ved at låne
materialer på biblioteket. 

Hvis der indføres et forsøg med gebyrfrit bibliotek i Ballerup Kommune vil Ballerup
Bibliotekerne fortsat udsende: 

Varsling om aflevering tre dage før lånetiden udløber
Hjemkaldelser
Regninger på materiale, der ikke afleveres eller er beskadiget.

 

Det forelås, at der indføres en sanktionsmulighed, hvor borgere, der gentagne gange
ikke har betalt for ikke afleveret eller ødelagt matriale, ikke kan låne nyt materiale, før
regningen er betalt. 

Det foreslås, at der i 12 måneder indføres en forsøgsordning med gebyrfrit bibliotek i
Ballerup Kommune for at opnå et større udlån af materiale, at fremme diversitet i
tilgangen af nye lånere og læsning blandt børn og unge. På baggrund af
forsøgsordningen fremlægges erfaringerne for udvalget efter 12
måneder. Erfaringsopsamlingen skal indeholde data på udviklingen i antallet af udlån,
antallet af brugere der har lånt samt Ballerup Bibliotekernes erfaringer. 

Ballerup Bibliotekerne opkræver i dag gebyr for for sent afleverede materialer.
Gebyret opkræves for at sikre, at borgerne afleverer materiale til tiden. Gebyret er
også en indtægtskilde for biblioteket. Denne indtægt udgjorde i 2023 i alt kr. 548.166
kr. og udgør størstedelen af det indtægtskrav, som biblioteket er underlagt af Ballerup
Kommune. Forslaget er dermed ikke økonomineutralt, idet Ballerup Bibliotekerne har
en indtægt fra gebyrer, som er en betydelig del af bibliotekets driftsbudget. Ballerup
Bibliotekerne skal derfor kompenseres for tab af indtægter fra gebyrer, hvis det
nuværende serviceniveau skal opretholdes. 

Ballerup Bibliotekerne har relativt høje takster for gebyr i forhold til
omegnskommunerne og Københavns biblioteker og har derfor ikke pris- og
lønfremskrevet gebyrtaksterne siden 2020. 



 

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ballerup Bibliotekernes indtægt for gebyrer ved for sent afleveret materiale udgjorde
548.166 kr. i 2023. Forslaget er dermed ikke økonomineutralt, idet Ballerup
Bibliotekerne har en indtægt fra gebyrer, som er en betydelig del af bibliotekets
driftsbudget. Ballerup Bibliotekerne skal derfor kompenseres for tab af indtægter fra
gebyrer, hvis det nuværende serviceniveau skal opretholdes. 

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Den foreslåede model drøftes.1.

 
Finansieringen af et evt. forsøg med gebyrfrit bibliotek oversendes til2.
forhandlingerne om budget 2025.

Beslutning

Indstillingens punkt 1: taget til efterretning.

Indstillingens punkt 2: godkendt

Kultur- og Fritidsudvalget anbefaler, at forsøget igangsættes allerede pr. 1. august
2024 og i 2024 finansieres af mindreforbruget på servicerammen.



Kultur- og Fritidsudvalget ønsker at få forelagt en sag, der beskriver, hvordan forsøget
kan evaluerers, herunder forslag til målepunkter og succeskriterier.

Punkt 5 Fastsættelse af tema for Kultur- og
Fritidsudvalgets årlige foreningsmøde med
folkeoplysende og frivillige sociale foreninger i
Ballerup Kommune

Indhold

Sammendrag

Kultur- og Fritidsudvalget afholder i samarbejde med Folkeoplysningsudvalget og
Frivillighedsrådet et årligt foreningsmøde for de folkeoplysende foreninger og frivillige
sociale foreninger. Dette års foreningsmøde afholdes den 7. november 2024.

Det indstilles, at temaet for årets foreningsmøde bliver "Rekruttering og synliggørelse
- udfordringer i foreningsverdenen".

Baggrund

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på deres møde den 1. marts 2020, punkt 3, at
der hvert år afholdes to møder med foreningslivet – et for folkeoplysende foreninger
og et for frivillige sociale foreninger. På grund af emnesammenfald mellem de to
møder, blev det i 2023 besluttet at sammenlægge møderne og i stedet afvikle et
fælles møde for både folkeoplysende foreninger og frivillige sociale foreninger. Dette
møde blev afviklet den 14. november fra 18.00 – 20.00 i Atriet på Rådhuset.

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede på deres møde den 27. februar 2024, at møderne
for hhv. folkeoplysende og frivillige sociale foreninger også fremover sammenlægges
og at der således ikke længere afvikles to separate møder. Udvalget besluttede
endvidere på samme møde, at dette års foreningsmøde for folkeoplysende foreninger
og frivillige sociale foreninger afvikles den 7. november 2024 i Atriet på
Rådhuset. Mødet afholdes med udgangspunkt i et tema, der fastsættes af
Folkeoplysningsudvalget og Frivillighedsrådet.

Sagsfremstilling



Kultur- og Fritidsudvalget afholder i samarbejde med Folkeoplysningsudvalget og
Frivillighedsrådet et årligt foreningsmøde med de folkeoplysende foreninger og
frivillige sociale foreninger.

Det blev på møde i Kultur- og Fritidsudvalget den 27. februar 2024 besluttet, at dette
års foreningsmøde afvikles den 7. november 2024 i Atriet på Rådhuset kl. 18.00 -
20.00.

Folkeoplysningsudvalget drøftede på deres møde den 22. februar 2024 mulige
temaer for foreningsmødet, og ligeledes gjorde Frivillighedsrådet på deres møde den
6. marts 2024.

Folkeoplysningsudvalget besluttede på deres møde den 22. februar 2024 at foreslå
følgende temaer som mulige emner for foreningsmødet: 

Facilitetsudvikling i Ballerup Kommune1.
Synliggørelse af foreningslivet2.

Frivillighedsrådet besluttede på deres møde den 6. marts 2024 at foreslå følgende
temaer som mulige emner for foreningsmødet:

Hvordan sikrer vi, at passive brugere af foreningstilbud i stedet bliver aktive1.
foreningsfrivillige?
Hvad kan en forening gøre for bedre at uddanne frivillige ledere?2.
Hvad kan en forening gøre for bedre at klæde nye ledere på til lederopgaven?3.

Formanden for Folkeoplysningsudvalget, Jan Ankler, og formanden for
Frivillighedsrådet, Morten Løgager, har efter de to ovennævnte møder drøftet valg af
emne for det fælles foreningsmøde, og de har med afsæt i de forskellige forslag fra
hhv. Folkeoplysningsudvalget og Frivillighedsrådet besluttet at foreslå følgende tema
for foreningsmødet: Rekruttering og synliggørelse - udfordringer i foreningsverdenen.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Kultur- og Fritidsudvalget, Folkeoplysningsudvalget samt Frivillighedsrådet deler
udgifterne til foreningsmødet på henholdsvis ramme 60.64 Politiske organer, valg m.v
og ramme 40.35 Folkeoplysning, frivillighed og aktiviteter m.v.



Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Årets tema for foreningsmødet den 7. november 2024 bliver "Rekruttering og1.
synliggørelse - udfordringer i foreningsverdenen".

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 6 Finansiering af nedrivning af kunstværket
Dag og Nat i Skovlunde Bypark

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalgets møde den 27. februar 2024 Punkt 12

Indhold

Sammendrag

Kunstværket "Dag og Nat" i Skovlunde Bypark har udfordringer med konstruktionen.
Dette bevirker, at Ballerup Kommune ikke kan overholde vedligeholdelsesplanen for
værket. Kultur- og Fritidsudvalget har derfor besluttet, at værket skal nedrives. Dette
koster ca 0,6 mio kr. inkl. genetablering af stien samt en nødvendig indsats i forhold
til at beskytte søen. 

Det indstilles, at nedrivning af værket inkl. genetablering af stien finansieres med
0,6 mio. kr. fra allerede frigivne vedligeholdelsesmidler til de kommunale bygninger



på projekt nr. A650118 Vedligeholdelse.

Baggrund

Kunstværket ”Dag og Nat” i Skovlunde Bypark er skabt af kunstner Anja Franke med
støtte fra Statens Kunstfond. Værket stod færdigt i 2015 og består af to monumenter:
”Løberen”, som er en sti ind i parken og ”Tæppet”, som er et flise- og
betonmonument, der ligger ved søen.

Da Ballerup Kommune ikke kan overholde forpligtigelsen til at vedligeholde værket
ifølge kontrakt med kunstneren, har Kultur- og Fritidsudvalget på deres møde 27.
februar 2024 besluttet at nedlægge værket.

Udvalget vedtog samtidig, at en genetablering af adgangssti skal indgå i denne sag
om finansiering.

Sagsfremstilling

Kunstværket "Dag og Nat" i Skovlunde Bypark, der består af to monumenter
”Løberen” og ”Tæppet”, har udfordringer med konstruktionen.

Af tidligere behandling af sagen fremgår det, at renovering af værket samt drift af lys
over en treårig periode ville beløbe sig til 1,6-1,9 mio kr. alt efter valgte løsning og
derefter årligt op mod 50.000 kr. - 168.000 kr. for drift af lys. Herudover ville der
fortsat være udgifter til almindelig vedligeholdelse samt elforbrug.

Kultur- og Fritidsudvalget har derfor besluttet at nedlægge værket med bemærkning
om, at håndtering af adgangssti indgår i den kommende sag omkring
finansiering. Dette skyldes, at der er planlagt et trafiksikkerhedsprojekt i arealet
mellem stien (”Løberen”) i parken og krydset Ballerup Boulevard/Bybjergvej. Projektet
vedrørende ombygning af krydset blev godkendt af Kommunalbestyrelsen den 28.
august 2023, pkt. 21. Det er afgørende for trafiksikkerhedsprojektet, at der fortsat er
en sti i parken.

Det valgte tilbud indeholder en nedrivning af kunstværket samt en reetablering af
stien i grus. Da søen er omfattet af Naturbeskyttelsesloven § 3, indbefatter prisen
endvidere en nødvendig ekstra indsats i forhold til at beskytte søen. Tilbuddet beløber
sig til ca 0,6 mio kr. Tilbuddet er med forbehold for skjulte udfordringer. 



Såfremt der ønskes en anden belægning på stien end reetablering med grus, kan der
etableres fliser. Der skal i givet fald afsættes yderligere midler hertil. 

Administrationen bemærker i øvrigt, at der arbejdes på et kommissorium i forhold til
vedligeholdelse af kunst for at strukturere arbejdet i fremtiden, således at der på sigt
vil kunne sætte fokus på forebyggende vedligeholdelsesarbejde i stedet for
omfattende renoveringer af værkerne.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Nedrivning af kunstværket inklusiv genetablering af stien koster i alt 0,6 mio. kr.
og foreslås finansieret fra allerede frigivne vedligeholdelsesmidler til de kommunale
bygninger i 2024 på projekt nr. A650118 Vedligeholdelsesarbejder - ØKU 2024.

Ved nedlæggelsen af kunstværket kan der spares 20.000 kr. årligt fra og med 2025 på
ramme 10.30 Trafik, infrastruktur og fritidsområder, som er det beløb, der skønnes at
være afsat til drift og vedligehold af belysningen på kunstværket. Besparelsen
indarbejdes ved førstkommende budgetopfølgning.

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Økonomiudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur, Center for Ejendomme og Center for By og
Miljø indstiller, at 

 

Nedrivning af værket inkl. genetablering af stien finansieres med 0,6 mio. kr. fra1.
allerede frigivne vedligeholdelsesmidler til de kommunale bygninger på projekt
nr. A650118 Vedligeholdelse - ØKU 2024.



 

Beslutning

Indstilles til godkendelse

Punkt 7 Proces for udarbejdelse af ny politik på
kultur- og fritidsområdet

Tidligere behandling

Kultur- og Fritidsudvalget den 9. januar 2024 Punkt 2

Indhold

Sammendrag

Ballerup Kommunes folkeoplysningspolitik, idrætspolitik og kultur- og
fritidspolitik udløber ved udgangen af 2024. Administrationen foreslår en proces, hvor
der arbejdes med at skabe én ny politik med udgangspunkt i Vision 2029 og med
udspring i Kultur- og Fritidsudvalgets visioner for området.

Det indstilles, at forslag til proces godkendes, og at de tre politikker forlænges til den
nye politik godkendes i 2025.

Baggrund

Med budgetaftalen for 2024 er der i punkt 6.3. besluttet, at alle fagudvalg skal
gennemgå deres portefølje af politisk vedtagne politikker og strategier med henblik på
at aflyse dem, der ikke er brug for. Dette som led i ambitionen om lokal
afbureaukratisering.

På Kultur- og Fritidsudvalgets område har Ballerup Kommune i dag fire politikker, hvor
de tre udløber med udgangen af 2024: 

Folkeoplysningspolitik 2021-2024 
Idrætspolitik 2021-2024
Kultur- og Fritidspolitik 2021-2024 
Frivillighedspolitik 2021



I arbejdet med at forenkle antallet af politikker har administrationen foreslået en
eventuel samling af folkeoplysningspolitikken, idrætspolitikken og kultur- og
fritidspolitikken.

Sagsfremstilling

Da folkeoplysningspolitikken, idrætspolitikken og kultur- og fritidspolitikken udløber
ved udgangen af 2024, er det administrationens anbefaling, at en undersøgelse af
hvorvidt det er muligt at slå de tre politikker sammen, forløber i forbindelse med, at
arbejdet med udviklingen af de nye politikker/den nye samlede politik pågår. Det er
samtidig administrationens anbefaling, at der arbejdes med et mål om at skabe én
samlet politik.

Proces for arbejdet med den nye politik

Administrationen anbefaler, at arbejdet med en ny politik tager afsæt i Vision 2029.
Med udspring i Kultur- og Fritidsudvalgets visioner for området, i et parløb med
kulturlederne og administrationen og med inddragelse af relevante borgermålgrupper
er det ønsket at udforme en samlet, kort, brugbar og præcis politik, der samler de tre
politikker.

Processen skal spejle arbejdet med den proces, der var omkring Vision 2029 og både
være lyttende, inkluderende og engagerende i forhold til relevante interessenter,
innovativ og nytænkende, være lokalforankret, have substans i forhold til de
forandringer, der er i vente på området og ikke mindst være anvendelsesorienteret.

Det er afgørende for processen, at Kultur- og Fritidsudvalget er aktivt deltagende i
hele processen. I første omgang i forhold til at definere fokuspunkter for den
kommende politik med udgangspunkt i Vision 2029 men også i forhold til de
borgerinddragende aktiviteter, som vil involvere relevante interessenter som
foreningerne og Folkeoplysningsudvalget. Samtidig er det vigtigt for processen, at der
gives plads til, at blandt andet borgere kan have indflydelse på det videre arbejde
med politikken. Derfor er der blot skitseret få hovedpunkter til processen herunder.  

Forslag til proces for arbejdet med ny politik:

13. august 2024: Miniworkshop med Kultur- og Fritidsudvalget. Med udgangspunkt i
Vision 2029 udvælges fokuspunkter for den kommende politik.



Efterår 2024: Miniworkshops med kulturledere, administration og
Folkeoplysningsudvalget.

Efterår 2024: Med udgangspunkt i Kultur- og Fritidsudvalgets pointer fra
miniworkshoppen, udvikles 1-5 aktiviteter med borgerinddragelse, som Kultur- og
Fritidsudvalget skal være værter for og som relevante medarbejdere (kulturledere og
administration) også deltager i.

Ultimo oktober 2024 præsenteres Kultur- og Fritidsudvalget for en plan for aktiviteter
og møder.

Fra oktober 2024 til februar 2025 afvikles de borgerinddragende aktiviteter og øvrige
relevante møder.

Herefter følger en opsamlingsperiode. Det er målet at præsentere et politikudkast for
Kultur- og Fritidsudvalget i foråret 2025 med henblik på, at politikken er endelig
godkendt i sommeren 2025.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Ingen økonomiske konsekvenser

Bilag

0 bilag

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Forslag til proces godkendes.1.



 
At de tre politikker forlænges frem til den nye politik godkendes i 2025.2.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 8 Prioritering af ansøgninger til
bydelsarrangementspuljen

Indhold

Sammendrag

Der resterer forud for dette møde 48.645 kr. i bydelsarrangementspuljen. På dette
møde forelægges fire ansøgninger på i alt 151.225 kr. Det er således ikke muligt at
imødekomme alle ansøgninger.  For at skabe et bedre samlet overblik over de
fremlagte ansøgninger, beskrives med denne sag kort de enkelte ansøgninger og
hvilke overvejelser, der ligger til grund for administrationens indstillinger.

Baggrund

Der er afsat en pulje, der i 2024 er på 453.077 kr., til kulturelle bydelsarrangementer.

Der er forud for dette møde bevilget i alt 404.432 kr., hvorefter der resterer 48.645 kr.
på budgettet for bydelsarrangementspuljen i 2024.

Sagsfremstilling

Der er modtaget fire ansøgninger om bydelsarrangementstilskud på i alt 151.225 kr.
til behandling på dette møde. Det er administrationens vurdering, at alle fire
ansøgninger lever op til kriterierne for ansøgninger til bydelsarrangementspuljen. Da
de fire ansøgninger overstiger puljens tilbageværende økonomi, er det dog
nødvendigt med en prioritering af de fire ansøgninger.

I sagsfremstilling af den enkelte ansøgning fremgår administrationens indstilling til en



beslutning om hver enkelt ansøgning. For at skabe et bedre samlet overblik over de
fremlagte ansøgninger, herunder de enkelte indstillinger beskrives herunder kort de
enkelte ansøgninger og hvilke overvejelser, der ligger til grund for administrationens
indstillinger.

 

Skovlunde 775-år jubilæum

Skovlunde Lokalråd søger om 20.000 kr. til fejring af Skovlundes 775-års jubilæum til
november.  Arrangementet, og de aktiviteter der søges til, falder ind under, hvad der
normalt kan opnå tilskud fra bydelsarrangementspuljen. Lokalrådet og øvrige frivillige
er på et meget tidligt stadie af planlægning, hvor der endnu kun er indgået meget få
konkrete aftaler. Det vurderes, at planlægning af arrangementet på nuværende
tidspunkt kan tilrettes efter en økonomi uden kommunalt tilskud.

 

Det indstilles, at der gives afslag på ansøgningen, hvilket alene er begrundet med den
manglende budgetmæssige dækning.

 

Halloween i Måløv

Halloweenudvalget i Måløv, under Måløv Bylaug søger om et tilskud på 20.000 kr.
Arrangementet er en årlig tilbagevendende begivenhed med mange deltagere. Det
kommunale tilskud udgør en lille, men vigtig del af den samlede økonomi til
arrangementet. Der budgetteres med 264.000 kr. i udgifter for Halloween i Måløv
2024 og en indtægt på salg af billetter på 244.000 kr. Halloween-udvalgets
egenkapital er p.t. 131.836 kr.

 



Administrationen finder, at Halloween i Måløv udgør et væsentligt bidrag til de
samlede kulturarrangementer i Ballerup Kommune og er del af Måløvs lokale identitet.
Selvom bydelsarrangementstilskuddet blot udgør et lille bidrag til den samlede
økonomi, fungerer tilskuddet her også som en anerkendelse af det store arbejde, som
de mange frivillige lægger i arrangementet. Administrationen vurderer, med
henvisning til ansøgers egenkapital, at arrangementet i 2024 kan afholdes uden
kommunalt tilskud.

 

Det indstilles, at der gives afslag på ansøgningen, hvilket alene er begrundet med den
manglende budgetmæssige dækning.

 

FDF Måløv - Måløv mødes ved Tingstedet

FDF Måløv ansøger om et bydelsarrangementstilskud på 44.375 kr. til indkøb af telt.
Teltet skal anvendes ved Tingstedet, hvor FDF Måløv har typiske FDF-aktiviteter for
familier i tilknytning til Måløv Mødes, der afholdes i Måløv Hovedgade. 

 

Administrationen vurderer, at imødekommelse af denne ansøgning kan medføre en
forventning fra andre af kommunens ca. 100 folkeoplysende foreninger om tilskud til
den enkelte forenings medlemsrekruttering, hvis dette sker i forbindelse med et større
arrangement.

 

Det indstilles, at ansøgning om tilskud til køb af telt til Måløv Mødes ved Tingstedet
afvises med henvisning til Bydelspuljens begrænsede økonomi samt aktivitetens
folkeoplysende karakter.



 

Skovlunde Byfest

Skovlunde Lokalråd søger om et bydelsarrangementstilskud på 80.000 kr. til
afholdelse af Skovlunde Byfest 2024.

 

Skovlunde Byfest er en årlig tilbagevendende begivenhed. I år budgetteres der med
udgifter for ca. 97.000 kr., hvorfor det ansøgte tilskud udgør et væsentligt bidrag.

 

Administrationen vurderer, at et bydelsarrangementstilskud er nødvendigt for
videreførelse af en stærk lokal tradition med stor opbakning fra lokalsumfundet.

 

Det indstilles derfor, at restbudgettet på 48.645 kr. netto (53.000 inkl. moms) bevilges
til afholdelse af Skovlunde Byfest,

Herefter er er ikke flere midler i Bydelsarrangementspuljen, hvorfor der lukkes ned for
ansøgninger resten af året. Dette vil fremgå af Ballerup Kommunes hjemmeside.

Administrationens bemærkninger

Der resterer forud for dette møde 48.645 kr. på bydelarrangementspuljen. Der
forlægges fire ansøgninger på i alt 151.225 kr. Hvis alle ansøgninger imødekommes,
vil der være et merforbrug på puljen med 102.580 kr. 



Såfremt udvalget måtte ønske at finde finansiering til at imødekomme flere af
ansøgningerne, vil dette kunne ske ved at finde alternativ finansiering fra de øvrige
puljer på området. Der vedlægges en oversigt over restmidler i de øvrige puljer på
ramme 40.35 og 40.38 under Kultur- og Fritidsudvalget. Administrationen gør
opmærksom på, at ansøgningerne ikke opfylder kriterierne for de øvrige puljer. Hvis
udvalget ønsker at benytte restmidlerne i de øvrige puljer, vil det derfor kræve en
politisk beslutning om at fravige kriterierne. 

Restbudget er inkl. forbrug pr. 28. maj 2024, ansøgninger på dette møde samt
allerede kendte ansøgninger til mødet i august 2024, hvor Måløvhøj Skole og Kildedal
P/S søger børnekunstpuljen med 68.500 kr. til kunstnerisk dyrkningslandskab, som
foreslås finansieret med børnekunstpuljens restbudget på 18.678 kr. og restbeløbet
finansieres med 49.822 kr. fra kunstpuljen. Derudover søger brugerrådet Lautrupgård
om 90.000 kr. fra Kulturtilskudspuljen til koncerter i 2025. Der kan der komme flere
ansøgninger, som administrationen endnu ikke kender til. 

Hvis alle ansøgninger imødekommes, vil det samlet give et merforbrug på
Kulturtilskudspuljen og Bydelsarrangementspuljen på 154.250 kr. Der er et samlet
mindreforbrug på Kunstpuljen og Kultur og musik i fællesskab på 157.472 kr.

Puljer ramme 40.38 Kulturel virksomhed Korr. budget Restbudget

Kulturtilskudspuljen 435.071 -51.625

Bydelsarrangementspuljen 433.825 -102.580

Kunstpuljen 320.556 95.734

Børnekunstpuljen 51.668 0

Kultur og musik i fællesskab 66.338 61.738

Lokale musik liv/Ballerup Musikfest 144.943 0

I alt puljer ramme 40.38  3.267

 

Såfremt det samlede merforbrug på Kulturtilskudspuljen og Bydelarrangementspuljen
på 154.205 kr., bliver finansieret af Eventpuljen vil der restere 2.462.318 kr. i puljen.

Puljer på ramme 40.35 Folkeoplysning, frivillighed og
aktiviteter Korr. budget Restbudget

Vækstpuljen (Lovpligtig jf. Folkeoplysningsloven) 32.330 32.330

§ 18-puljen (Frivillige sociale foreninger) 789.717 163.891

Eventpuljen 4.916.523 2.616.523



Økonomiske konsekvenser og finansiering

Bydelsarrangementspuljen er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel virksomhed m.v.

 Inkl. moms Ekskl. moms

Budget 2024  453.077 kr.

Bevilget forud for dette møde  - 44.432 kr.

Til disposition pr. d.d.  48.645kr.

Ansøgninger på dette møde:   

Skovlundes 775 års jubilæum 20.000 kr. - 18.400 kr.

Måløv Mødes ved Tingstedet 44.375 kr. - 40.825 kr.

Halloween i Måløv 20.000 kr. - 18.400 kr.

Skovlunde Byfest 80.000 kr. - 73.600 kr.

Manglende budgetdækning  - 102.580 kr.

Det bevilgede beløb er et bruttobeløb, der ved bogføring renses for 8 pct. moms.
Ansøgeren får udbetalt det fulde bevilgede beløb.

Bilag

1 bilag, heraf 1 bilag anbefales

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Administrationens forslag til prioritering af tilskudsansøgninger til1.
bydelsarrangementspuljen tages til efterretning.

Beslutning



Taget til efterretning, idet Kultur- og Fritidsudvalget anbefaler, at der tilføres midler
fra mindreforbruget på servicerammen til de puljer, hvor midlerne er opbrugt.

Punkt 9 Ansøgning om bydelsarrangementstilskud
fra Skovlunde Lokalråd til Skovlundes 775-års
jubilæum

Indhold

Sammendrag

Skovlunde Lokalråd søger om et tilskud på 20.000 kr. til gennemførelse af en fejring af
Skovlundes 775-års jubilæum.

Der resterer forud for dette møde 48.645 kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette
møde forelægges fire ansøgninger på i alt 151.225 kr. 

Det indstilles, at ansøgningen afvises med henvisning til manglende budgetmæssig
dækning på kontoen for bydelsarrangementstilskud.

Baggrund

Der er afsat en pulje, der i 2024 er på 453.077 kr., til kulturelle bydelsarrangementer.

Kriterier for Bydelsarrangementspuljen:

Der kan søges støtte til kulturelle bydelsarrangementer, der har til formål at
understøtte og/eller styrke lokale fællesskaber.
Det kræves, at arrangementet henvender sig til personer ud over foreningens
egne medlemmer/gruppens medlemmer.
Det forudsættes, at arrangementet er af en vis størrelse med et forventet antal
deltagere på minimum 100 personer/borgere.
Der ydes ikke støtte til fortæring. Der er en forventning om, at udgifter hertil
dækkes af/via egenbetaling.
Arrangørerne skal selv bidrage med økonomi til arrangementet.

Tilskud til kulturelle bydelsarrangementer ydes med hjemmel i kommunalfuldmagten.



Sagsfremstilling

Skovlunde Lokalråd markerer Skovlundes 775-års jubilæum ved et arrangement
lørdag den 9. november 2024, primært i Skovlunde Center Syd og i Skovlunde
Kulturhus.

Formålet er at samle lokale kræfter og i fællesskab at forestå aktiviteter, der både
samler, synliggør og festliggør begivenheden med det mål at tilføre borgere mere
lokalhistorisk viden samt styrke det lokale tilhørsforhold og fællesskab.

Planlægningsgruppen, der udover lokalrådet består af foreninger, menighedsrådet,
lokale forretninger, borgere og andre frivillige, arbejder med følgende planer og ideer
for dagen:

Fælles morgenmad ved langbord i Skovlunde Center Syd, alternativt i Skovlunde
Kulturhus
Skovlunde Byteater præsenterer et indslag med middelalderligt fokus
Udstilling i kulturhuset i Skovlunde med nedslag i Skovlundes historie
Musikalsk indslag ved Skovlunde Kirkes spirekor
En vandring med konkrete præsentationer af flere af Skovlundes områder med
særlig betydning
Aktiviteter med BMS Basket til minde om klubbens betydning for fællesskabet i
bydelen i klubbens storhedstid.

Skovlunde Kirke markerer jubilæet den 10. november 2024 med såvel gudstjeneste,
som i et efterfølgende kirkekaffe-arrangement og Søndags Café, men eventuelle
udgifter hertil er ikke en del af nærværende ansøgning.

Budgettet for fejring af jubilæet indeholder udgifter på 30.000 kr. til lørdagens
arrangementer. Her er de største enkeltudgifter 8.000 kr. til fælles morgenmad samt
4.000 kr. til leje af udstillingsudstyr. Udgifter til fortæring (morgenmad og juice til
børn) dækkes ikke af bydelsarrangementspuljen iflg. puljens kriterier, men finansieres
af et samlet eget-bidrag på 10.000 kr. fra sponsorindtægter.

Administrationens bemærkninger

Nedenstående oversigt viser, at der ikke er budgetmæssig dækning til at
imødekomme alle ansøgninger på dette møde, hvorfor Kultur- og Fritidsudvalget må
foretage en prioritering af ansøgningerne. Der resterer forud for dette møde 48.645
kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette møde forelægges fire ansøgninger på i alt
151.225 kr.



 

Det indstilles, at denne ansøgning afvises, for at give mulighed for delvis
imødekommelse af ansøgning om tilskud til den årlige Skovlunde Byfest, hvortil der
også er modtaget ansøgning til dette møde.

 

Når der ikke er flere midler i Bydelsarrangementspuljen, lukkes der ned for
ansøgninger resten af året. Dette vil fremgå af Ballerup Kommunes hjemmeside.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Bydelsarrangementspuljen er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel virksomhed m.v.

 Inkl. moms Ekskl. moms

Budget 2024  453.077 kr.

Bevilget forud for dette møde  - 404.432 kr.

Til disposition pr. d.d.  48.645kr.

Ansøgninger på dette møde:   

Skovlundes 775 års jubilæum 20.000 kr. - 18.400 kr.

Måløv Mødes ved Tingstedet 44.375 kr. - 40.825 kr.

Halloween i Måløv 20.000 kr. - 18.400 kr.

Skovlunde Byfest 80.000 kr. - 73.600 kr.

Manglende budgetdækning  - 102.580 kr.

Det bevilgede beløb er et bruttobeløb, der ved bogføring renses for 8 pct. moms.
Ansøgeren får udbetalt det fulde bevilgede beløb.

Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales



Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Ansøgningen afvises med henvisning til manglende budgetmæssig dækning på1.
kontoen for bydelsarrangementstilskud.

Beslutning

Indstillingen ikke godkendt.

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede, at ansøgningen imødekommes, idet der
dispenseres fra formålet til puljerne 'Kultur og musik i fællesskab' og 'Kunstpuljen' og
at ansøgningen finansieres med ubrugte midler herfra.

Administrationen bemyndiges til at foretage den konkrete fordeling af midler fra de to
puljer.

Punkt 10 Ansøgning om
Bydelsarrangementstilskud fra Måløv Bylaug til
Halloween i Måløv

Indhold

Sammendrag

Halloween-udvalget, der er organiseret i Måløv Bylaug søger om et tilskud på 20.000
kr. til afholdelse af Halloween i Måløv 2024.

Der resterer forud for dette møde 48.645 kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette
møde forelægges fire ansøgninger på i alt 151.225 kr. 



Det indstilles, at ansøgningen afvises med henvisning til manglende budgetmæssig
dækning på kontoen for bydelsarrangementstilskud.

Baggrund

Der er afsat en pulje, der i 2024 er på 453.077 kr., til kulturelle bydelsarrangementer.

Kriterier for Bydelsarrangementspuljen:

Der kan søges støtte til kulturelle bydelsarrangementer, der har til formål at
understøtte og/eller styrke lokale fællesskaber.
Det kræves, at arrangementet henvender sig til personer ud over foreningens
egne medlemmer/gruppens medlemmer.
Det forudsættes, at arrangementet er af en vis størrelse med et forventet antal
deltagere på minimum 100 personer/borgere.
Der ydes ikke støtte til fortæring. Der er en forventning om, at udgifter hertil
dækkes af/via egenbetaling.
Arrangørerne skal selv bidrage med økonomi til arrangementet.

Tilskud til kulturelle bydelsarrangementer ydes med hjemmel i kommunalfuldmagten.

Sagsfremstilling

Halloween-udvalget og Måløv Bylaug afholder igen i år Halloween i Måløv den sidste
fredag i oktober. Det sker efter samme koncept som i 2023 med en central placering
rundt om Måløv Kirke, omfattende blandt andet Liljevangsvej, Måløv Naturpark,
kirken og skolen.

Arrangørerne havde succes med afvikling af arrangementet i 2023 og håber på endnu
flere besøgende i år. Der vil blive lagt vægt på at mindske kødannelse både inde ved
de forskellige aktiviteter og ved indgangene til området. Ønsket er at få et bedre flow
gennem hele arrangementet. Arrangørerne har specielt fokus på aktiviteterne ved
Måløv Naturpark og på "skræmme-gangen", som var placeret ude foran skolen i 2023.

Over 200 frivillige hjælper med at afvikle arrangementet. De frivillige suppleres af
lønnede professionelle med hjælp til sminkning, lyd, lys, el-arbejde og diverse
underholdning. Den overordnede planlægning og koordinering varetages af
Halloween-udvalget, som er en gruppe borgere under Måløv Bylaug.



Der budgetteres med 264.000 kr. i udgifter for Halloween i Måløv 2024 og en indtægt
på salg af billetter på 244.000 kr. Sidste års arrangement gav et underskud på 19.523
kr. som blev dækket af en underskudsgaranti fra bydelsarrangementspuljen.
Egenkapitalen var herefter 131.836 kr. Der søges om et tilskud på 20.000 kr. til
afholdelse af Halloween i Måløv 2024.

Administrationens bemærkninger

Nedenstående oversigt viser, at der ikke er budgetmæssig dækning til at
imødekomme alle ansøgninger på dette møde, hvorfor Kultur- og Fritidsudvalget må
foretage en prioritering af ansøgningerne. Der resterer forud for dette møde 48.645
kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette møde forelægges fire ansøgninger på i alt
151.225 kr.

 

Det indstilles, at denne ansøgning afvises, for at give mulighed for delvis
imødekommelse af ansøgning om tilskud til den årlige Skovlunde Byfest, hvortil der
også er modtaget ansøgning til dette møde. I administrationens indstilling indgår også
en formodning om, at Halloweenudvalgets egenkapital kan dække underskuddet i år.

 

Når der ikke er flere midler i Bydelsarrangementspuljen, lukkes der ned for
ansøgninger resten af året. Dette vil fremgå af Ballerup Kommunes hjemmeside.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Bydelsarrangementspuljen er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel virksomhed m.v.

 Inkl. moms Ekskl. moms

Budget 2024  453.077 kr.

Bevilget forud for dette møde  - 404.432 kr.

Til disposition pr. d.d.  48.645 kr.

Ansøgninger på dette møde:   



Skovlundes 775 års jubilæum 20.000 kr. - 18.400 kr.

Måløv Mødes ved Tingstedet 44.375 kr. - 40.825 kr.

Halloween i Måløv 20.000 kr. - 18.400 kr.

Skovlunde Byfest 80.000 kr. - 73.600 kr.

Manglende budgetdækning  - 102.580 kr.

Det bevilgede beløb er et bruttobeløb, der ved bogføring renses for 8 pct. moms.
Ansøgeren får udbetalt det fulde bevilgede beløb.

Bilag

3 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Ansøgningen afvises med henvisning til manglende budgetmæssig dækning på1.
kontoen for bydelsarrangementstilskud.

Beslutning

Indstillingen ikke godkendt.

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede, at ansøgningen imødekommes, idet der
dispenseres fra formålet til puljerne 'Kultur og musik i fællesskab' og 'Kunstpuljen' og
at ansøgningen finansieres med ubrugte midler herfra.

Administrationen bemyndiges til at foretage den konkrete fordeling af midler fra de to
puljer.



Punkt 11 Ansøgning om
bydelsarrangementstilskud fra FDF Måløv til køb af
telt til Måløv Mødes ved Tingstedet

Indhold

Sammendrag

FDF Måløv ansøger om tilskud på 44.375 til indkøb af telt til brug ved Måløv Mødes
ved Tingstedet.

Der resterer forud for dette møde 48.645 kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette
møde forelægges fire ansøgninger på i alt 151.225 kr. 

Det indstilles, at ansøgning om tilskud til køb af telt til Måløv Mødes ved Tingstedet
afvises med henvisning til Bydelspuljens begrænsede økonomi samt aktivitetens
folkeoplysende karakter.

Baggrund

Der er afsat en pulje, der i 2024 er på 453.077 kr., til kulturelle bydelsarrangementer.

Kriterier for Bydelsarrangementspuljen:

Der kan søges støtte til kulturelle bydelsarrangementer, der har til formål at
understøtte og/eller styrke lokale fællesskaber.
Det kræves, at arrangementet henvender sig til personer ud over foreningens
egne medlemmer/gruppens medlemmer.
Det forudsættes, at arrangementet er af en vis størrelse med et forventet antal
deltagere på minimum 100 personer/borgere.
Der ydes ikke støtte til fortæring. Der er en forventning om, at udgifter hertil
dækkes af/via egenbetaling.
Arrangørerne skal selv bidrage med økonomi til arrangementet.

Tilskud til kulturelle bydelsarrangementer ydes med hjemmel i kommunalfuldmagten.

Sagsfremstilling

FDF Måløv ansøger om et bydelsarrangementstilskud på 44.375 kr. til indkøb af et 6 x



9 meter telt. Teltet skal anvendes ved de kommende Måløv Mødes ved Tingstedet, der
er et årligt tilbagevendende familiearrangemenet, som FDF Måløv fremover afholder
første lørdag i juni.

I 2023 startede FDF Måløv op med "Familiedag" ved Tingstedet i Måløv. Siden har
foreningen drøftet med arrangørerne af Måløv Mødes, om det er muligt at slå de to
arrangementer sammen. Måløv Mødes afholdes i Måløv Hovedgade, hvor også FDF
Måløv deltager. FDF Måløv vurderer dog, at rammerne for Måløv Mødes passer dårligt
til de aktiviteter og det udtryk, foreningen ønsker. Derfor holder FDF Måløv fast i deres
familiedag ved Tingstedet, men afholder den samme dag som Måløv Mødes og kalder
derfor arrangementet for "Måløv Mødes ved Tingstedet". 

Idéen med afholdelse af Måløv Mødes ved Tingstedet er, at FDF Måløv tilbyder
almindelige krea- og bålaktiviteter i løbet af dagen, imens der forgår aktiviteter i
Hovedgaden. Fra kl. 15.00 skrues der op for arrangementet ved Tingstedet med flere
aktiviteter samt fællesspisning (grill) om aftenen. Derved forlænges Måløv Mødes-
arrangementet for de, der ønsker dette. FDF Måløv vil tage initiativ til en drøftelse af
en fælles markedsføring med arrangørerne af Måløv Mødes. Det oplyses i
ansøgningen, at formålet med arrangementet er; At gøre opmærksom på FDF Måløv
ved at skabe en oplevelsesdag for familier i Måløv.

Der søges om tilskud til indkøb af telt, for at kunne huse folk, der gerne vil spise, samt
til de aktiviteter, der ikke egner sig til at afholdes rundt om bålet eller ved de
permanente borde. Der er plads til 50 under Tingstedet, og det er FDF Måløvs
intention, at aktiviteterne ved Måløv Mødes ved Tingstedet på få år skal være med
deltagelse af ca. 200 gæster.

FDF Måløv forestiller sig, at det omtalte telt også kan anvendes ved Halloween i
Måløv, Sankt Hans i Måløv Naturpark samt til FDF Måløvs juletræssalg.

Administrationens bemærkninger

Nedenstående oversigt viser, at der ikke er budgetmæssig dækning til at
imødekomme alle ansøgninger på dette møde, hvorfor Kultur- og Fritidsudvalget må
foretage en prioritering af ansøgningerne. Der resterer forud for dette møde 48.645
kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette møde forelægges fire ansøgninger på i alt
151.225 kr.

FDF Måløv er en frivillig folkeoplysende forening, der modtager tilskud i henhold til



folkeoplysningsloven og de i medfør af loven vedtagne kommunale retningslinjer for
tilskud. Der ydes ikke særlige tilskud til denne type foreningsarrangementer efter
Kommunalbestyrelsens retningslinjer for tilskud til folkeoplysende foreninger, eller
andre typer af arrangementer, der har til formål at gøre opmærksom på foreningernes
aktiviteter.  

 

Administrationen vurderer, at imødekommelse af denne ansøgning kan medføre en
forventning fra andre af kommunens ca. 100 folkeoplysende foreninger om tilskud til
den enkelte forenings medlemsrekruttering, hvis dette sker i forbindelse med et større
arrangement.

 

Når der ikke er flere midler i Bydelsarrangementspuljen, lukkes der ned for
ansøgninger resten af året. Dette vil fremgå af Ballerup Kommunes hjemmeside.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Bydelsarrangementspuljen er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel virksomhed m.v.

 Inkl. moms Ekskl. moms

Budget 2024  453.077 kr.

Bevilget forud for dette møde  - 404.432 kr.

Til disposition pr. d.d.  48.645kr.

Ansøgninger på dette møde:   

Skovlundes 775 års jubilæum 20.000 kr. - 18.400 kr.

Måløv Mødes ved Tingstedet 44.375 kr. - 40.825 kr.

Halloween i Måløv 20.000 kr. - 18.400 kr.

Skovlunde Byfest 80.000 kr. - 73.600 kr.

Manglende budgetdækning  - 102.580 kr.

Det bevilgede beløb er et bruttobeløb, der ved bogføring renses for 8 pct. moms.
Ansøgeren får udbetalt det fulde bevilgede beløb.



Bilag

1 bilag, heraf 1 anbefales 

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Ansøgning om tilskud til køb af telt til Måløv Mødes ved Tingstedet afvises med1.
henvisning til Bydelspuljens begrænsede økonomi samt aktivitetens
folkeoplysende karakter.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 12 Ansøgning om
bydelsarrangementstilskud fra Skovlunde Lokalråd
til Skovlunde Byfest 2024

Indhold

Sammendrag

Skovlunde Lokalråd søger om et bydelsarrangementstilskud på 80.000 kr. til
afholdelse af Skovlunde Byfest 2024.

Der resterer forud for dette møde 48.645 kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette
møde forelægges fire ansøgninger på i alt 151.225 kr. 

Det indstilles, at der bevilges et bydelsarrangementstilskud på 53.000 kr. til
afholdelse af Skovlunde Byfest 2024.



Baggrund

Der er afsat en pulje, der i 2024 er på 453.077 kr., til kulturelle bydelsarrangementer.

Kriterier for Bydelsarrangementspuljen:

Der kan søges støtte til kulturelle bydelsarrangementer, der har til formål at
understøtte og/eller styrke lokale fællesskaber.
Det kræves, at arrangementet henvender sig til personer ud over foreningens
egne medlemmer/gruppens medlemmer.
Det forudsættes, at arrangementet er af en vis størrelse med et forventet antal
deltagere på minimum 100 personer/borgere.
Der ydes ikke støtte til fortæring. Der er en forventning om, at udgifter hertil
dækkes af/via egenbetaling.
Arrangørerne skal selv bidrage med økonomi til arrangementet.

Tilskud til kulturelle bydelsarrangementer ydes med hjemmel i kommunalfuldmagten.

Sagsfremstilling

Skovlunde Byfest er en årligt tilbagevendende begivenhed, som har til formål at dyrke
en levende bymidte, hvor skovlundeborgerne får en god oplevelse, hvor der skabes et
engagereret samarbejde på tværs af foreninger, frivillige og butikker, og hvor
foreningerne også får mulighed for at styrke deres virke.

Skovlunde Byfest finder sted den 26. august 2024 i tidsrummet kl. 10.00 - 18.00 på
parkeringspladsen ved Skovlunde Kulturhus og omfatter aktiviteter for alle
aldersgrupper, musik og anden underholdning samt boder med mad og drikke. Musik
leveres af lokale grupper og professionelle udøvere. Om formiddagen er programmet
rettet mod børnefamilier. Hen over eftermiddagen er programmet markedspræget.

Skovlunde Byfest arrangeres af en kerne af frivillige omkring Skovlunde Center Syd,
Skovlunde Kulturhus og Skovlunde Lokalråd. Gruppen er tilknyttet Lokalrådet som
arbejdsgruppe, så Lokalrådet formelt er arrangør på vegne af arbejdsgruppen.

Der budgetteres med udgifter for 97.550 kr. og indtægter på 107.000 kr. herunder et



bydelsarrangmentstilskud på 80.000 kr. hvilket svarer til tidligere års tilskud. Dermed
budgetteres med et mindre overskud svarende til sidste års underskud ved byfesten.
Byfesten havde sidste år for få besøgende til aftenarrangementet set i forhold til de
ressourcer, der blev anvendt til at gennemføre den del. Arrangørerne har derfor i år
skåret denne del fra og i stedet intensiveres dagsarrangementet med
børneaktiviteter, som alle årene har haft mange besøgende.

Administrationens bemærkninger

Nedenstående oversigt viser, at der ikke er budgetmæssig dækning til at
imødekomme alle ansøgninger på dette møde, hvorfor Kultur- og Fritidsudvalget må
foretage en prioritering af ansøgningerne. Der resterer forud for dette møde 48.645
kr. på bydelsarrangmentspuljen. På dette møde forelægges fire ansøgninger på i alt
151.225 kr.

 

Det indstilles, at restbudgettet på 48.645 kr. netto (53.000 inkl. moms) bevilges til
afholdelse af Skovlunde Byfest, idet det vurderes, at bydelsarrangementstilskud er
nødvendigt for videreførsel af en stærk lokal tradition med stor opbakning fra
lokalsumfundet.

 

Når der ikke er flere midler i Bydelsarrangementspuljen, lukkes der ned for
ansøgninger resten af året. Dette vil fremgå af Ballerup Kommunes hjemmeside.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Bydelsarrangementspuljen er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel virksomhed m.v.

 Inkl. moms Ekskl. moms

Budget 2024  453.077 kr.

Bevilget forud for dette møde  - 404.432 kr.

Til disposition pr. d.d.  48.645kr.



Ansøgninger på dette møde:   

Skovlundes 775 års jubilæum 20.000 kr. - 18.400 kr.

Måløv Mødes ved Tingstedet 44.375 kr. - 40.825 kr.

Halloween i Måløv 20.000 kr. - 18.400 kr.

Skovlunde Byfest 80.000 kr. - 73.600 kr.

Manglende budgetdækning  - 102.580 kr.

Det bevilgede beløb er et bruttobeløb, der ved bogføring renses for 8 pct. moms.
Ansøgeren får udbetalt det fulde bevilgede beløb.

Bilag

2 bilag, heraf 1 anbefales 

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Der bevilges et bydelsarrangementstilskud på 53.000 kr. til afholdelse af1.
Skovlunde Byfest 2024.

 

Beslutning

Indstillingen ikke godkendt.

Kultur- og Fritidsudvalget besluttede, at ansøgningen imødekommes, idet der
dispenseres fra formålet til puljerne 'Kultur og musik i fællesskab' og 'Kunstpuljen' og
at ansøgningen finansieres med ubrugte midler herfra.

Administrationen bemyndiges til at foretage den konkrete fordeling af midler fra de to
puljer.



Punkt 13 Ansøgning om tilskud til kunst i
omklædningsrum

Indhold

Sammendrag

Ballerup-Skovlunde Fodbold (BSF), Ballerup Idrætsby og Børnekulturcentret v.
Ballerup Musik- og Kulturskole ansøger om støtte til et kunstprojekt med arbejdstitlen
”Omklædningskunst skaber fællesskab”.

Parterne ansøger Kultur- og Fritidsudvalget om 175.000 kr. fra Kunstpuljen. Det
indstilles, at ansøgningen imødekommes.

Baggrund

Der er afsat en kunstpulje, der i 2024 er på 320.556 kr. til tilskud til køb af kunst. Alle,
der ønsker at købe og opstille et kunstværk i Ballerup Kommune, kan søge om støtte
fra puljen. 

Sagsfremstilling

BSF og Ballerup Idrætsby har indgået et samarbejde med Børnekulturcentret v.
Ballerup Musik- og Kulturskole om et kunstprojekt med arbejdstitlen
”Omklædningskunst skaber fællesskab”.

Projektet skal indgå som en del af et større renoveringsprojekt af
omklædningsrummene ved BSF’s klubhus. BSF har adgang til en række
omklædningsrum i forbindelse med klubhuset. Bygningen med omklædningsrum blev
opført i 1981, og omklædningsrummene er derfor af ældre dato, i dårlig stand og er
samtidig ikke optimalt indrettet. Brugerne har derfor ikke lyst til at opholde sig i dem
mere end højst nødvendigt. Det indbefatter også at gå i bad. Center for Ejendomme er
i gang med at planlægge en større renovering af disse omklædningsrum. Det er
ønsket, at projektet ”Omklædningskunst skaber fællesskab” skal køre sideløbende
med renoveringsprojektet og med fokus på brugerinddragelse skal være med til
undersøge, hvordan faciliteter kan understøtte fællesskaber.  

Ansøgerne ønsker at arbejde med fokus på pigeomklædningsrummene og tage
udgangspunkt i omklædningsrum nummer 12 og 13, som hænger sammen og bliver
brugt af BSF’s pige- og kvindehold og således to forskellige aldersgrupper.



Ansøgerne vil benytte Anders Bonnesen til opgaven. Han er uddannet billedkunstner
og skulptør og blandt andet kendt for sine humoristiske og underfundige værker, der
transformerer velkendte hverdagsting, som brugsgenstande og designermøbler, og
giver dem nye alternative betydninger som kunstværker.

”Omklædningskunst skaber fællesskab” vil bestå af flere brugerinddragende
arrangementer og workshops og vil i sidste ende udmunde i en eller anden form for
kunstværk i omklædningsrummet, som understøtter fællesskabet.

 

Samarbejdspartnerne håber at kunne drage vigtige erfaringer ud fra projektet i
forhold til brugerinddragelse. Og endvidere håber de at kunne skubbe lidt til idéen
om, at ”standard” i et omklædningsrum handler om hvide fliser eller om brugerne, der
benytter rummet. 

De 175.000 kr. dækker kunstnerhonorar til afvikling af brugerworkshops,
arrangementer og møder, udvikling af kunstværket, samt materialer til og opbygning
af kunstværket. Endvidere dækker beløbet løn til en kunstkonsulent. Ansøger kan
endnu ikke angive, hvor mange midler, der vil gå til honorarer og til materialer, da
brugerne skal være med til at udvikle kunstværket. Kunstneren vil (i samarbejde med
Børnekulturcentret) få ansvaret for totalentreprisen.

Administrationens bemærkninger

Ansøgningen overholder alle formelle krav i forhold til at ansøge Børnekunstpuljen,
eksempelvis at tage udgangspunkt i børns skaberevne som ressource og involvere en
professionel kunstner. Der er afsat 155.003 kr. til Børnekunstpuljen i 2024. To
tredjedele af puljen reserveres hvert år til musiktilbud for børn og unge jf. "Aftale om
budget 2019". Kultur- og Fritidsudvalget har imødekommet yderligere en ansøgning i
2024, hvorefter der resterer 18.678 kr. i puljen. Administrationen har derfor anbefalet
ansøgerne om at søge om midler fra Kunstpuljen, da projektet udmunder i et
kunstværk.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Kunstpuljen er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel Virksomhed mv. Nedenstående
skema viser de ansøgte beløb.

Kunstpuljen Inkl. moms Eksl. moms

Budget 2024  320.556 kr. 



   

På dette møde:   

Omklædningskunst skaber fællesskab -175.000 kr. -175.000 kr. 

Herefter til bevilling i 2024  145.556 kr. 

Bilag

4 bilag, heraf 1 anbefales

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at

Der bevilges et tilskud på 175.000 kr. fra Kunstpuljen til projektet1.
”Omklædningskunst skaber fællesskab”. 

Beslutning

For stemte: Charlotte Holtermann (A), Simon Knudstrup (F), Karsten Kriegel (C) med
den bemærkning, at det ønskes, at projektet kommer alle børn til gode. Der henstilles
til, at projektet resulterer i et blivende kunstværk.

Imod stemte: Jette Meinertz (O), Anja Holtze (A) med den begrundelse, at projektet
resulterer ikke i et kunstværk, der i tilstrækkelig grad kommer offentligheden til gode.

Özcan Kizilkaya (A) undlod at stemme. 

Indstillingen godkendt.



Punkt 14 Ansøgning om tilskud fra Ballerup
Musikfest forening til Ballerup Musikfest 2025

Indhold

Sammendrag

Ballerup Musikfest forening søger om en forhåndsbevilling på 180.000 kr. for budgetår
2024 samt om en tilkendegivelse af en tildeling af et tilsvarende beløb i budgetåret
2025. Begge dele er til brug for afholdelse af Ballerup Musikfest 2025.

Det indstilles, at budgettet til "Tilskud til det lokale musikliv" på 144.943 kr. netto
(157.547 kr. brutto) bevilges til afholdelse af Ballerup Musikfest 2025. Det indstilles
endvidere, at budget 2025 til "Tilskud til det lokale musikliv" reserveres til Ballerup
Musikfest 2025.

Baggrund

Hvert andet år siden 2007 har Ballerup Musikfest forening afholdt Ballerup
Musikfest en weekend i august i Ballerup Bymidte. Afholdelse af Ballerup Musikfest
har i alle årene været afhængig af et kommunalt tilskud.

Siden 2006 har der været afsat midler til amatørmusikbegivenheder, nu under
overskriften "Tilskud til det lokale musikliv". Ballerup Musikfest forening har hidtil
været eneste modtager af tilskud herfra. Administrationen vurderer derfor, at
midlerne kan anvendes til musikfesterne.

Sagsfremstilling

Næste Ballerup Musikfest afholdes i dagene 22.-24. august 2025.

Ballerup Musikfest forening blev stiftet i 2006 med det formål at arrangere en lokal
musikfest hvert andet år i ulige år i det offentlige rum i Ballerup bymidte, primært
med deltagelse af lokale danse- og musikgrupper, samt med deltagelse af
udenlandske grupper.

Med henvisning til generelt stigende priser samt i anledning af, at det bliver 10. gang,
der afholdes musikfest, søger Ballerup Musikfest forening om økonomisk støtte til at



kunne gøre noget ekstra ud af festlighederne i 2025. Det kunne være at invitere flere
og måske større udenlandske grupper og/eller gøre børnelandet større, eller endelig
at tilføje yderligere en musikscene.

Ballerup Musikfest planlægges og gennemføres af ulønnede frivillige. Der er endnu
ikke fastlagt et program for 2025. 

Ballerup Musikfest 2023

Ballerup Musikfest bød i 2023, ligesom de foregående år, på over 100 timers gratis
underholdning til kommunens borgere. Det skete fra seks scener, hvorfra omkring 700
musikere, sangere og dansere fra ind- og udland optrådte. Bestyrelsen og en lille
gruppe frivillige arbejder kontinuerligt med planlægning af musikfesten. Mere end 100
frivillige hjælpere er involveret i arbejdet med at få afviklet musikfesten.

Musikfestens økonomi er primært baseret på tilskud fra Ballerup Kommune.
Sponsorindtægter samt gaver fra sponsorer til et amerikansk lotteri gav lidt ekstra
indtægter i 2023. Årets resultat blev et mindre underskud på 1.895 kr., hvorefter
egenkapitalen er på ca. 96.000 kr. Ballerup Musikfest forening har hensat 55.000 kr.
til børneaktiviteter i 2025 og 41.000 kr. til drift i 2024 og 2025.

Foreningen søger om et tilskud på 180.000 kr.

Af hensyn til den fortsatte planlægning af Ballerup Musikfest 2025 har foreningen
allerede nu behov for at kende tilskuddets størrelse i både 2024 og 2025, hvorfor det
anbefales at give et tilsagn om reservering af beløbet i budget 2025. 

Udbetaling af det samlede tilskud for 2024 og 2025 vil ske i starten af 2025, når der
foreligger et foreløbigt program for musikfesten.

Økonomiske konsekvenser og finansiering

Tilskud til det lokale musikliv er budgetlagt på ramme 40.38 Kulturel Virksomhed mv.
med 144.943 kr.



Bilag

2 bilag, heraf 1 anbefales 

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

Center for Skoler, Institutioner og Kultur indstiller, at 

Der bevilges et tilskud på 144.943 kr. netto fra budget 2024 til afholdelse af1.
Ballerup Musikfest 2025.

 
Budgettet for tilskud til det lokale musikliv for 2025 reserveres, under2.
forudsætning for budgetmæssig dækning, til afholdelse af Ballerup Musikfest
2025.

Beslutning

Indstillingen godkendt

Punkt 15 LUKKET Meddelelser

Beslutning

Intet

Punkt 16 LUKKET Drøftelse af bidrag til
omprioriteringsarbejdet til budget 2025 for Kultur-
og Fritidsudvalgets område



Beslutning

Taget til efterretning

Punkt 17 Godkendelse af referat (underskriftside)

Beslutningen træffes af

Kultur- og Fritidsudvalget

Indstilling

For at godkende referatet for dette møde skal alle medlemmer af udvalget klikke på
"Godkendt". 

Source URL: http://ballerup.dk/dagsorden/kultur-og-fritidsudvalget-28-05-2024


